
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 11. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 108
I ’Partnerskabsaftale om erhvervsfyrtårnet for bæredygtigt byggeri og erhvervsudvikling 
med afsæt i Femern Bælt-forbindelsen’ fra september 2022, står det skrevet, at staten 
aktivt vil bidrage til at realisere de sigtelinjer, der er angivet i aftalen og arbejde for at 
fjerne barrierer for udviklingen, herunder ved at gennemføre de aktiviteter, som fremgår af 
handlingsplanen. Ministeren bedes i den forbindelse redegøre for, hvad den nuværende 
regeringen har foretaget sig i forhold til at realisere de sigtelinjer, der er angivet i aftalen, 
herunder i forhold til at styrke forankringen af arbejdet med at udvikle en styrkeposition 
for bæredygtigt byggeri, at etablere et viden- og læringscenter for bæredygtigt byggeri, at 
øge udbuddet af arbejdskraft og udnytte erhvervspotentialerne i Femern Bælt-forbindel-
sen, at udvikle en attraktiv transport og logistikhub samt udvikle turismeprodukterne på 
Sjælland og øerne

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Skaarup (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Skaarup@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Schack Elholm
formand
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